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Aan de raad 

 

 
Samenvatting: 
Op grond van een initiatief voorstel van de fractie van GroenLinks stellen we uw raad voor twee 

besluiten te nemen ter versterk ing van het duurzaamheidsbeleid van de gemeente Hellendoorn 
Het eerste voorstel is het college opdracht te geven om de in het initiatief genoemde 
energiemaatregelen verder uit te werken in het eerste kwartaal van 2016. 

Het tweede voorstel is het college opdracht te geven een breder onderzoek in het eerste kwartaal van 
2016 af te ronden naar de gewenste vorm, reikwijdte en aanvullende financiering van een revolverend 
gemeentelijk  energiefonds. Gezien ook de door de Raad van 3 november 2015, unaniem 

aangenomen motie, om de meevaller van  € 66.000,- uit de septembercirculaire voor dit revolverend 
energiefonds te reserveren.  
 

Opdracht:  
De Raad adviseren naar aanleiding van het initiatiefvoorstel “Gemeentelijke Energiebesparing 
Hellendoorn”. Daarbij respecterend eerdere besluiten, het collegeprogramma 2014-2018 en de 

aangenomen motie in de raadsvergadering van 3 november 2015 om de meevaller in de 
septembercirculaire, van €66.000, in te zetten voor een revolverend gemeentelijk energiefonds. Alle 
gericht op verdergaande gemeentelijke energiebesparing 

 
Aanleiding: 
Tijdens de Raadsvergadering van 29 juni 2015 heeft De fractie van GroenLinks een initiatiefvoorstel 

“Gemeentelijke Energiebesparing Hellendoorn” ingediend. Dit voorstel is besproken in de commissie 
Grondgebied van 16 september 2015. Gehoord de beraadslagingen in de commissie, en conform 
artikel 35 lid 3c van het Reglement van orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

de Raad heeft de fractie van GroenLinks het initiatiefvoorstel op 24 september 2015 aan het college 
aangeboden voor advies over twee beslispunten. 
 

1. Als nieuw beleid structureel in te voeren dat alle mogelijkheden voor gemeentelijke 
energiebesparing met een terugverdientijd van minder dan 10 jaar in ieder geval worden uitgevoerd.  
2. Een revolverend fonds van 100.000 euro in te stellen, en dit te financieren door de aandelen Enexis 

die wij bezitten te verkopen aan de provincie Overijssel en van dit bedrag 100.000 euro in te zetten.  
  
GroenLinks heeft in haar brief tevens verzocht de besluitvorming op de reguliere wijze via commissie 

en raad te laten plaatsvinden.  
 
Doelstelling: 

Het stimuleren van energiebesparing in de gemeente Hellendoorn. Dit past geheel in de lijn van het 
duurzaamheidsbeleid van de gemeente. 
 

Mogelijke oplossingen: 
Het initiatiefvoorstel van GroenLinks past in het reeds ingezette beleid om werk te maken van 
energiebesparing.  Extra en aanvullende initiatieven versnellen het proces van energiebesparing 

binnen de gemeentelijke organisatie.  
 
 

 
 
 

Beslispunt 1 , terugverdientijd. 
Wij stellen uw raad voor het uitgangspunt, om energiebesparingsmaatregelen die binnen 10 jaar 
terugverdiend kunnen worden uit te voeren, te omarmen. Wij adviseren u echter ook enige flexibiliteit 

te betrachten. Indien er moverende redenen zijn om van deze richtlijn af te  
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Wijken, dan moet dat kunnen. Niet alleen de terugverdientijd is belangrijk, ook bijvoorbeeld de 
afschrijvingstermijn en de financiering van de maatregel zijn van invloed op de investeringsbeslissing. 
Daarnaast geldt een gemeente breed investeringsplafond van netto € 5 miljoen per jaar. 

 
Uit het initiatiefvoorstel blijkt dat er in de verduurzaming van onze gebouwen nog nieuwe kansen 
liggen. Het “laaghangend fruit” is al geplukt maar binnen de onderhoudsbegroting zijn onvoldoende 

middelen om uitvoering te geven aan grotere energiemaatregelen. Het oppakken van deze nieuwe 
kansen kunnen een belangrijke bijdrage leveren aan een verhoging van het tempo waarmee de 
energiebesparing wordt gerealiseerd. Wij stellen u voor de lijst van potentiële aanvullende 

maatregelen uit het initiatiefvoorstel in de sfeer van gebouwen en installaties, mogelijk aangevuld met 
nieuwe maatregelen,  verder uit te werken. 
   

Beslispunt 2,  revolverend fonds. 
Het initiatiefvoorstel geeft aan dat “de pijn” vooral zit in de beperkingen van onze budgetsystematiek, 
vooral voor de grotere investeringen. Het initiatiefvoorstel geeft een aantal mogelijke oplossingen voor 

financiering aan: een revolverend fonds, financiering door derden (bijvoorbeeld via een Energy 
Service Company (ESCO)) en mogelijke subsidies. In beslispunt 2 wordt echter alleen over een 
revolverend fonds gesproken, gefinancierd door de verkoop van aandelen Enexis.  

Wij kunnen het dekkingsvoorstel voor het realiseren van een revolverend fonds van 100.000 euro uit 
de verkoop van aandelen Enexis, dat in beslispunt 2 is genoemd, niet ondersteunen. Hoewel nog niet 
onderzocht, heeft de provincie eerder in algemene zin aangegeven dit alleen in specifieke gevallen te 

willen bekijken. Daarnaast moet rekening worden gehouden met de waardering van de aandelen op 
onze balans. Verkoop van aandelen levert een nadeel voor de exploitatie op vanwege het wegvallen 
van dividendopbrengsten. Een revolverend fonds kan echter wel een bijdrage leveren aan de 

versnelling van het proces van energiebesparing in de gemeentelijke organisatie en het is een goed 
idee waarvoor we alternatieve dekking willen zoeken. In een unaniem aangenomen motie is in de 
raadsvergadering van 3 november 2015 hierop al een positief voorschot genomen door de meevaller 
in de septembercirculaire van €66.000 in te zetten voor een revolverend energiefonds.  
 
Gezien, het ingezette beleid, het collegeprogramma en het initiatiefvoorstel van Groen Links, stellen 
wij voor in het eerste kwartaal van 2016 onderzoek af te ronden naar de gewenste vorm, reikwijdte en 

aanvullende financiering van een revolverend fonds. Gezien de door de raad op 3 november 2015, 
unaniem aangenomen motie, om € 66.000 beschikbaar te stellen voor dit revolverend fonds stellen wij 
voor deze middelen hiervoor te reserveren. Bij het onderzoek zullen wij ook nadrukkelijk kijken naar 

aanvullende financieringsmogelijkheden waaronder een ESCO. In het onderzoek zal tevens worden 
gekeken naar de onderhoudsbegroting (inclusief budgetten voor energie levering), de 
vervangingsinvesteringen en naar mogelijke subsidies en externe financiering.  

 
Voorgestelde oplossingen: 
 

• Wij adviseren het uitgangspunt, om energiebesparingsmaatregelen die binnen 10 jaar terugverdiend 
kunnen worden uit te voeren, te omarmen en het college opdracht te geven in het eerste kwartaal van 
2016 de lijst van potentiële aanvullende maatregelen uit het initiatiefvoorstel verder uit te werken.  

• Wat betreft de financiering stellen wij voor het college opdracht te geven, in het eerste kwartaal van 
2016, een breder onderzoek af te ronden naar de gewenste vorm, reikwijdte en aanvullende 
financiering van een revolverend gemeentelijk energiefonds. Bij dit onderzoek ook andere 

financieringsmogelijkheden van energiemaatregelen bij gemeentelijke gebouwen, waaronder ESCO, 
te betrekken 
. 

 
Burger en overheidsparticipatie: 
n.v.t. 

 
Communicatie: 
Het initiatiefvoorstel is op 16 september 2015 in de commissie GGB besproken. 

 
Effecten meten: 
n.vt. 

 
Planning: 
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Uitwerkingen (technisch en financieel) gereed in het eerste kwartaal van 2016. 
 
Concept Besluit: 

 
 
 

1. Het uitgangspunt, om energiebesparingsmaatregelen die binnen 10 jaar terugverdiend kunnen 
worden uit te voeren, te omarmen. Om tot concretisering te komen het college opdracht te 
geven in het eerste kwartaal van 2016 de lijst van potentiële aanvullende maatregelen uit het 

initiatiefvoorstel in de sfeer van gebouwen en installaties, mogelijk aangevuld met nieuwe 
maatregelen,  verder uit te werken. 
 

2. Wat betreft de financiering het college opdracht te geven, in het eerste kwartaal van 2016, een 
breder onderzoek af te ronden naar de gewenste vorm, reikwijdte en aanvullende financiering 
van een revolverend gemeentelijk energiefonds. Bij het onderzoek ook andere 

financieringsmogelijkheden van energiemaatregelen bij gemeentelijke gebouwen, waaronder 
ESCO, te betrekken. 
 

 
 

Nijverdal,  

  
 
Burgemeester en wethouders van Hellendoorn, 

 
De secretaris,    de burgemeester, 
 
 

 
F. Dijkstra MBA,   mevr. A.H. Raven BA, 
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Nr. 15INT03286      Nijverdal,  

 
 
 

Bijlagen: 
 
-Collegenota (kenmerk 15INT03310) 

-Adviesaanvraag initiatief voorstel Gemeentelijke Energiebesparing Hellendoorn incl. 
bijlagen.(15INK15103) 


